
ORG.0012.5.2020 

 

P R O T O K Ó Ł  Nr  17/2020 

z wspólnego posiedzenia Komisji Rewizyjnej, Komisji Skarg, Wniosków i Petycji oraz Komisji 

Problemowo-Budżetowej Rady Gminy Nurzec-Stacja, odbytego w dniu 4 września 2020 r. 

 

Obecni członkowie Komisji Rewizyjnej: 

1) Zbigniew Mirosław Olesiński – Przewodniczący Komisji 

2) Wojciech Wojtkowski 

3) Roman Pawłowski 

 

Nieobecni członkowie Komisji Rewizyjnej: 

  4) Irena Wakuluk 

 

Obecni Członkowie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji: 

1) Kamil Grzyb – Przewodniczący Komisji, 

2) Mieczysław Bartosiuk 

3) Aleksander Putko, 

4) Grzegorz Wiktoruk 

 

Obecni Członkowie Komisji Problemowo-Budżetowej: 

1) Jan Szpański  - Przewodniczący Komisji 

2) Izabela Marzena Jurczak 

3) Jerzy Olesiuk 

4) Tomasz Leoniuk 

5) Zenon Podbielski 

6) Aleksander Dubiński 

 

Nieobecni członkowie Komisji Problemowo-Budżetowej: 

   7) Anna Jaroszuk 

 

/Listy obecności w załączeniu/ Zał. Nr 1. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

 

1/ Pan Piotr Jaszczuk – Wójt, 

2/ Pani Maria Szatyłowicz – Skarbnik Gminy, 

3/ Pan Krzysztof Staniszewski – Sekretarz Gminy, 

4/ Pracownicy Urzędu Gminy. 

 

            Obrady rozpoczęto o godz. 1000, a zakończono o godz. 1234. 

 

      Przewodnictwo wspólnemu posiedzeniu Komisji powierzono Panu Janowi Szpańskiemu  

– Przewodniczącemu Komisji Problemowo-Budżetowej.  

 

 Przewodniczący posiedzenia przedstawił proponowany porządek posiedzenia, a następnie 

zapytał, czy są uwagi do zaproponowanego porządku. 

 

   Uwag do proponowanych zmian w porządku posiedzenia nie wniesiono. 

 



    Przewodniczący posiedzenia Pan Jan Szpański poddał pod głosowanie przyjęcie porządku 

posiedzenia. 

 

W wyniku jawnego głosowania jednogłośnie 13 głosami za, komisje przyjęły porządek 

posiedzenia, w następującym brzmieniu:  

 

1. Rozpatrzenie i wyrażenie opinii do informacji w sprawach: 

1) Informacja o realizacji budżetu gminy za I półrocze 2020 r. 

2) Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za okres roku szkolnego 2019/2020. 

2.   Rozpatrzenie i wyrażenie opinii do projektów uchwał w sprawach: 

1) Zmiany w budżecie gminy na 2020 rok 

2) Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nurzec-Stacja na lata 2020-2028  

3) Zmiany uchwały Nr X/119/2020 Rady Gminy Nurzec-Stacja z dnia 28 kwietnia 2020 r. w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Siemiatyckiemu 

4) Zwolnienia z obowiązku zbycia nieruchomości w drodze przetargu 

5) Stawek podatku od nieruchomości  

3.   Sprawy różne i wolne wnioski. 

 

Do punktu 1-go: 

 

Rozpatrzenie i wyrażenie opinii do informacji w sprawach: 

 

Do p. punktu 1-go: 

 

 Informacje o realizacji budżetu gminy za I półrocze 2020 r. przedstawiła Pani Maria 

Szatyłowicz – Skarbnik Gminy. 

 

Dyskusja:  

Radny, Pan Jerzy Olesiuk – Członek Komisji Problemowo-Budżetowej – zapytał jaka była 

powierzchnia sprzedanej działki w Wólce Nurzeckiej? 

 

Pani Maria Szatyłowicz – Skarbnik Gminy – poinformowała, że sprawdzi dane i przedstawi je w 

punkcie sprawy różne i wolne wnioski. 

 

Uwag do przedstawionej informacji nie wniesiono. 

 

W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad Pan Jan Szpański poddał 

pod głosowanie informacje o realizacji budżetu gminy za I półrocze 2020 r. 

 

W wyniku jawnego głosowania jednogłośnie 12 głosami za, w obecności 12 członków 

Komisje pozytywnie zaopiniowały informacje o realizacji budżetu gminy za I półrocze 2020 r. 

/opinia w załączeniu/ Zał. Nr 2. 

 

Do p. punktu 2-go: 

 

Informacje o stanie realizacji zadań oświatowych za okres roku szkolnego 2019/2020 

przedstawiła Pani Wioletta Liana – Kierownik Urzędu Stanu Cywilnego.  

 

D y s k u s j a: 



Radny, Pan Jerzy Olesiuk– Członek Komisji Problemowo-Budżetowej - zapytał, kto w obecnym 

roku szkolnym dowozi nasze dzieci? Czy w porównaniu do roku 2019 dołożyliśmy więcej czy 

mniej do oświaty?  

 

Pani Wioletta Liana – Kierownik Urzędu Stanu Cywilnego – poinformowała, że w obecnym roku 

szkolnym dzieci dowozi firma z Ełku. W porównaniu do roku 2019 dołożyliśmy więcej.  

 

Radny, Pan Tomasz Leoniuk – Członek Komisji Problemowo-Budżetowej – poinformował, że 

dzisiaj na trasie Sycze – Grabarka popsuł się autobus i wszystkie dzieci dowieźli rodzice we 

własnym zakresie. Czy w takich przypadkach będzie autobus zastępczy?   

 

Pan Piotr Jaszczuk – Wójt Gminy – poinformował, że ogłosiliśmy przetarg do którego przystąpiło 

5 firm. Wygrało przedsiębiorstwo z Ełku, które zaoferowało najniższą ceną. Według przetargu 

firma w ciągu 30 minut musi podstawić 4 autobus rezerwowy. Będziemy reagować i rozmawiać 

w tej sprawie. 

 

Radny Pan Tomasz Leoniuk – Członek Komisji Problemowo-Budżetowej – zaproponował, aby 

rodzicom dzieci dowożących udostępnić kontakt telefoniczny z kierowcą bądź opiekunką.  

 

Uwag do przedstawionej informacji nie wniesiono. 

 

W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad Pan Jan Szpański poddał 

pod głosowanie opinię w sprawie rozpatrzenia informacji o stanie realizacji zadań oświatowych 

za okres roku szkolnego 2019/2020. 

 

W wyniku jawnego głosowania jednogłośnie 12 głosami za, w obecności 12 członków 

Komisje pozytywnie zaopiniowały informacje o stanie realizacji zadań oświatowych za okres 

roku szkolnego 2019/2020. 

/opinia w załączeniu/ Zał. Nr 3. 

 

Do punktu 2-go: 

 

Rozpatrzenie i wyrażenie opinii do projektów uchwał w sprawach: 

 

Do p. punktu 1-go: 

 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2020 rok szczegółowo 

przedstawiła Pani Maria Szatyłowicz – Skarbnik Gminy. 

 

D y s k u s j a: 

Radny, Pan Jerzy Olesiuk – Członek Komisji Problemowo-Budżetowej – zapytał czy mamy 

środki finansowe na inwestycje drogowe w miejscowości Nurzec-Stacja? Z jakich środków 

będzie realizowana inwestycja?  

 

Pan Piotr Jaszczuk – Wójt Gminy – poinformował, że złożyliśmy 4 wnioski na dofinansowanie do 

Pana Wojewody m.in. na Zabłocie, Chanie-Chursy, Siemichocze, ul. Drzewna, Poniatowskiego, 

Jana Pawlonki, Akacjowa. Wszystkie wnioski zostały ujęte na liście rezerwowej. Otrzymaliśmy 

informację od Pana Wojewody, że wniosek na miejscowość Zabłocie kwalifikuje się do realizacji. 



Po upływie miesiąca otrzymaliśmy kolejną informację, że wniosek na ulice w miejscowości 

Nurzec-Stacja również kwalifikuje się do realizacji. W związku z tym będziemy realizować te 

inwestycje drogowe.  

 

Radny, Pan Aleksander Putko – Członek Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – zapytał, o 

przychody z ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi, te środki są 

tylko na przeciwdziałanie? W tym roku nie było zagwarantowanych pieniędzy z tych koncesji?  

 

Pani Maria Szatyłowicz – Skarbnik Gminy – poinformowała, że ustawa o wychowaniu w 

trzeźwości, przeciwdziałania alkoholizmowi nakłada obowiązek na przeznaczenie wszystkich 

dochodów z wydawania zezwoleń na sprzedaż alkoholu przeznaczyć na fundusz rozwiązywania 

problemów alkoholowych i narkomanii. My zazwyczaj nie wykorzystujemy całego funduszu i w 

związku z tym zawsze na pierwszej sesji rady gminy w tym roku również analizujemy jakie były 

dochody w tamtym roku i ile środków wykorzystaliśmy. Niewykorzystane środki wprowadzamy 

do wydatków na gminny fundusz rozwiązywania alkoholu. Na pierwszej kwietniowej sesji ta 

kwota była wprowadzona do rozdziału 85153, 85154.  W tym roku po raz pierwszy ustawodawca 

nakazał wyodrębnić te środki. Środki są przypisane tylko i wyłącznie do tych rozdziałów, na nic 

innego nie mogą być one wydatkowane.  

 

Radny, Pan Tomasz Leoniuk – Członek Komisji Problemowo–Budżetowej – zapytał, o zadanie 

inwestycyjne punkt 13 wykonanie dokumentacji w Moszczonie Pańskiej na oświetlenie to jest 

Urząd Gminy i fundusz sołecki, a niżej punkt 14 budowa oświetlenia ulicznego na ulicy Cichej w 

Nurcu-Stacji jest tylko i wyłącznie Urząd Gminy. Czy fundusz sołecki nie dokłada do tej 

inwestycji?  

 

Pan Piotr Jaszczuk – Wójt Gminy - poinformował, że nie dokłada. Z budżetu gminy 2 lata temu w 

Moszczonie Pańskiej zostało wykonane 300 m asfaltu, a środki z funduszu sołeckiego zostały 

rozdysponowane na inne cele. Zdarza się, że inwestycje są wykonane tylko z budżetu gminy, albo 

tylko i wyłącznie z funduszu sołeckiego.  

 

Radny, Pan Aleksander Dubiński – Członek Komisji Problemowo–Budżetowej – zapytał, jakie 

budynki byłyby do modernizacji?  

 

Pan Piotr Jaszczuk – Wójt Gminy – poinformował, że otrzymaliśmy z Rządu 500 tys. zł tzw. 

pieniądze COVID-19. Program był rozpisany na dwie części. Część wszyscy dostają, a część 

pieniążków została przeznaczona na zadania inwestycyjne na które będzie nabór wniosków. Z 

głównych założeń projektu jest przede wszystkim zakup autobusów elektrycznych, ścieżki 

rowerowe, budowa mieszkań komunalnych, budowa hal sportowych, modernizacja lub 

przystosowanie obiektów do selektywnej zbiórki śmieci. Termomodernizacja nie została 

wymieniona. Po rozmowie z konsultantem okazało się, że jest to oszczędność energetyczna więc 

takie wnioski można złożyć do Pana Premiera. Chcemy złożyć wniosek na budynki 

administracyjne: Szkoły, Przedszkola, Ośrodka Zdrowia, Urząd Gminy i Apteka. Najmniejszą 

kwotę o jaką można się ubiegać to 400 tys. zł, a największa kwota 50 mln zł. Program nie mówi 

nic o wkładzie własnym. Zadanie inwestycyjne będzie realizowane w 100% przez Rząd z 

COVID-19. Program ma na celu pobudzić gospodarkę. Mamy nadzieję, że otrzymamy 

dofinansowanie. 

 

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. 

 



W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad Pan Jan Szpański poddał 

pod głosowanie opinię do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2020 rok. 

 

W wyniku jawnego głosowania jednogłośnie 12 głosami za, w obecności 12 członków 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2020 

rok. 

/opinia w załączeniu/ Zał. Nr 4. 

 

Przewodniczący posiedzenie ogłosił 10 minutową przerwę w posiedzeniu. 

Wznowienie posiedzenia. 

Do p. punktu 2-go: 

 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nurzec-

Stacja na lata 2020-2028 przedstawiła Pani Maria Szatyłowicz – Skarbnik Gminy.  

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. 

W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad Pan Jan Szpański poddał 

pod głosowanie opinię do projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Nurzec-Stacji na lata 2020-2028.  

 

W wyniku jawnego głosowania jednogłośnie 12 głosami za w obecności 12 członków 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Nurzec-Stacja na lata 2020-2028. 

/opinia w załączeniu/ Zał. Nr 5. 

 

Do p. punktu 3-go: 

 

         Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr X/119/2020 Rady Gminy Nurzec-Stacja z dnia 28 

kwietnia 2020 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Siemiatyckiemu 

przedstawiła Pani Maria Szatyłowicz – Skarbnik Gminy.  

 

 Uwag do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono. 

 

W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad Pan Jan Szpański poddał 

pod głosowanie opinię do projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr X/119/2020 Rady Gminy 

Nurzec-Stacja z dnia 28 kwietnia 2020 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Siemiatyckiemu. 

 

W wyniku jawnego głosowania jednogłośnie 12 głosami za, w obecności 12 członków 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu 

wynagrodzenia nauczycieli zatrudnionych w Zespole Szkolno-Przedszkolnym prowadzonym 

przez Gminę Nurzec-Stacja.  

/opinia w załączeniu/ Zał. Nr 6. 

 

Do p. punktu 4-go: 

 

          Projekt uchwały w sprawie zwolnienia z obowiązku zbycia nieruchomości w drodze 

przetargu przedstawiła Pani Iwona Jadczuk. 

 



Dyskusja: 

Radny, Pan Jerzy Olesiuk – Członek Komisji Problemowo-Budżetowej – zapytał, o wartość 

nieruchomości. 

 

Pani Iwona Jadczuk – poinformowała, że odnośnie działki nr 1270/30 o powierzchni 107 m2 

wartość 1800 zł, a działka nr 1270/42 o powierzchni 78 m2  wartość 1500 zł. 

  

Uwag do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono. 

 

W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad Pan Jan Szpański poddał 

pod głosowanie opinię do projektu uchwały w sprawie zwolnienia z obowiązku zbycia 

nieruchomości w drodze przetargu. 

 

W wyniku jawnego głosowania jednogłośnie 12 głosami za, w obecności 12 członków 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projektu uchwały w sprawie zwolnienia z obowiązku zbycia 

nieruchomości w drodze przetargu. 

/opinia w załączeniu/ Zał. Nr 7. 

 

Do p. punktu 5-go: 

 

            Projekt uchwały w sprawie stawek podatku od nieruchomości przedstawiła Pani Maria 

Szatyłowicz – Skarbnik Gminy.  

 

D y s k u s j a: 

Radny, Pan Zbigniew Mirosław Olesiński – Członek Komisji Rewizyjnej - stwierdził, że stawka 

podatku od budynków lub ich części podpunkt e/ z 7,00 zł na 8,00 zł to jest bardzo dużo. 

 

Radny Pan Jerzy Olesiuk – Członek Komisji Problemowo-Budżetowej – stwierdził, że w 

niektórych przypadkach przeskakujemy Ministra Finansów. W porównaniu do roku poprzedniego 

stawki są o wiele wyższe. 

 

Pan Piotr Jaszczuk – Wójt Gminy – poinformował, że jeśli w tym roku nie podwyższymy to w 

roku kolejnym wszystkie stawki będziemy musieli podwyższyć o wiele więcej. Jeśli nie 

podwyższymy stawek to Gmina otrzyma pomniejszoną subwencję, ponieważ zrzekamy się 

potencjalnego dochodu.  

 

Radny, Pan Zenon Podbielski – Członek Komisji Problemowo-Budżetowej – złożył wniosek o 

zmianę zaproponowanej stawki przedmiotu opodatkowania od budynków lub ich części a/ 

mieszkalnych – od 1 m2 powierzchni użytkowej z 0,85 na 0,82, natomiast pozostałe 

zaproponowane zostawić bez zmian.   

 

Radny, Pan Jerzy Olesiuk – Członek Komisji Problemowo-Budżetowej – złożył wniosek o 

zmianę zaproponowanej stawki przedmiotu opodatkowania od budynków lub ich części e/ od 

pozostałych od 1 m2 pow. użytkowej w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej 

działalności pożytku publicznego przez organizację pożytku publicznego z 8,00 na 7,50. 

 

Uwag do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono. 

 



W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad Pan Jan Szpański poddał 

pod głosowanie opinię do projektu uchwały w sprawie stawek podatku od nieruchomości. 

 

W wyniku jawnego głosowania 2 głosami za, 6 głosami wstrzymującymi się, 4 głosami 

przeciw, w obecności 12 członków Komisje negatywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie 

stawek podatku od nieruchomości. 

/opinia w załączeniu/ Zał. Nr 8. 

 

Przewodniczący obrad Pan Jan Szpański poddał pod głosowanie zaproponowane zmiany w 

projekcie uchwały. W wyniku jawnego głosowania 9 głosami za, 2 głosami przeciw, 1 głosem 

wstrzymującym Komisje pozytywnie zaopiniowały wprowadzone zmiany. 

 

Do punktu 3-go: 

 

Sprawy różne i wolne wnioski:  

 

Pani Maria Szatyłowicz – Skarbnik Gminy – poinformowała, że sprzedano 2 działki, akt 

notarialny został podpisany w lipcu, działka numer 968 – 3,07 ha oraz działka numer 1806 – 5,27 

ha za kwotę 40 400 zł.  

 

Pan Piotr Jaszczuk – Wójt Gminy – poinformował, że został rozstrzygnięty przetarg na odbiór 

odpadów komunalnych z czego wynika, że kwota na jednego mieszkańca wynosi około 26 zł. 

Przetarg został unieważniony we względu na drastyczny wzrost ceny. Poprzednia cena to 13 zł. 

Do przetargu przystąpiło jedno Przedsiębiorstwo z Hajnówki PUK. Za jedną tonę zdetonowanego 

surowca na składowisko śmieci do Hajnówki Przedsiębiorstwo płaci 280 zł na rzecz Urzędu 

Marszałkowskiego. Z terenu naszej gminy odebrane było 500 ton odpadów. Myślimy aby niektóre 

rzeczy wyłączyć z regulaminu w celu obniżenia ceny i ogłosić na nowo przetarg. Nie mamy 

również pewności czy jak coś zmienimy to czy cena się zmniejszy. Występują bardzo istotne 

opłaty za rzecz ochrony środowiska. Od 1 stycznia będziemy zobowiązani przejąć punkt przyjęcia 

odpadów PSZOK. Możemy ograniczyć zbiórkę odpadów wielkogabarytowych. Przedsiębiorstwo 

odbierało odpady raz w miesiącu prócz zabudowy wielorodzinnej, ale od 2021 roku wchodzi 

odbiór 2 razy w miesiącu w okresie letnim. Podwaja to liczbę przejazdów co powoduje, że cena 

rośnie w górę. 

 

Pani Katarzyna Kruszewska – zaproponowała, aby podzielić przetarg na dwie części. Pierwszy 

byłby na odbiór odpadów od mieszkańców, natomiast drugi na odbiór odpadów z punktu PSZOK. 

Takim zamysłem jest, że może to by pozwoliło trochę te stawki obniżyć. Przedsiębiorstwo 

składając ofertę przedstawiło jedną stawkę za wszystkie odpady, która jest bardzo wysoka. Na 

PSZOK-u przyjmowane są tylko i wyłącznie odpady segregowane. Zamysłem jest również 

zrezygnowanie z odbioru odpadów BIO przy czym mieszkańcy musieliby złożyć deklaracje, że 

posiadają kompostownik. Będziemy rozliczać się z firmą za tonę odebranych odpadów, czyli im 

mniej będziemy odbierać odpadów od mieszkańców tym mniej będziemy płacić.  

 

Pan Piotr Jaszczuk – Wójt Gminy – zapytał, czy idziemy w kierunku zmian i próbujemy otrzymać 

niższą cenę odbioru odpadów?  

 

Radni wyrazili zgodę na przygotowanie zmian w regulaminie oraz ogłoszenie przetargów.  

 

Radny, Pan Zbigniew Mirosław Olesiński – zapytał, czy gmina otrzymała z Województwa 400 

tys. zł na remont wieży ciśnień?  

 



Pan Piotr Jaszczuk – Wójt Gminy – poinformował, że wniosek został złożony w 2019 roku. 

Odpowiedź o otrzymaniu dofinansowania na remont wieży ciśnień w kwocie 400 tys. zł 

otrzymaliśmy 2 września. Liczyliśmy na wkład finansowy od Konserwatora Zabytków, ale po 

złożeniu wniosku nie otrzymaliśmy środków.  

 

 Na tym wspólne posiedzenie komisji zakończono. 

 

Protokołowała:      Przewodniczący posiedzenia: 

 

Jowita Radzikowska                Jan Szpański 
 

 


